



全港中學「兩文三語」菁英大比拼(第十一屆)

優秀作品文集

來稿須知：

1. 格式—稿件必須以電腦繕打。
2. 紙張大小為A4，邊界2cm(邊界亦可採用Microsoft Word預設格式)，行距為「單行間距」或「固定行高：18pt」，並需採用字體大小為12號的黑色文字。(中文—新細明體/英文—Times New Roman)
3. 內文抬頭請註明文章題目、就讀學校及姓名，如下圖：

(文章題目可於活動網站內下載)



4. 所有來稿的Word Document請以(同學初賽編號\_就讀學校\_姓名\_題號)命名。  
如下圖：



5. 遞交方法—於指定期限前電郵至btcs@teacher.org.hk呈交。
6. 如來稿違反上述指引，本會有權拒絕接納稿件。
7. 截稿日期

截稿日期為2014年12月27日(09:00)；

日期以電郵接收時間為準；

逾期者恕不處理。



## 初級組

### 中文題目：

1. 今天，很多人都開口不離環保。但地球已經傷痕累累。作為一個單獨的個人，能做的事情只怕非常有限。因此，除非全世界所有國家同心一致，否則根本無法挽救人類對地球的破壞。您同意上述的說法嗎？
2. 快樂生活的奧秘
3. 試以《一起走過的日子》為題，寫作一篇文章，送別一位將要到海外升學的好友。

### English Topics :

1. A lot of people are talking about environmentalism nowadays. But it seems that there is not much one can do as an individual. The damage done to planet earth is so immense that there can be no remedy unless all countries work together. To what extent do you agree or disagree with the above?
2. People often say 'Better late than never'. Describe an experience that proves this is true.
3. The benefits of teamwork include increased efficiency and mutual support. Describe a time when you did something through teamwork that you could not have done on your own.



## 高級組

### 中文題目：

1. 今天，很多人都開口不離環保。但地球已經傷痕累累。作為一個單獨的個人，能做的事情只怕非常有限。因此，除非全世界所有國家同心一致，否則根本無法挽救人類對地球的破壞。您同意上述的說法嗎？
2. 世界怎麼了？
3. 「有備無患」試談談你對這種處世態度的看法。

### English Topics :

1. A lot of people are talking about environmentalism nowadays. But it seems that there is not much one can do as an individual. The damage done to planet earth is so immense that there can be no remedy unless all countries work together. To what extent do you agree or disagree with the above?
2. Using WhatsApp or Wechat for communicating is very popular among young people these days. One can share information with their friends from anywhere around the world. However, some spend too much time sending messages instead of interacting with people face to face. Explain the advantages and disadvantages of such applications.
3. The convenience of virtual classrooms allows students more time for learning through distance education. Students can use computers and technology more frequently through the day than students in a traditional classroom. Because of this exposure, students have more opportunities to engage in self-motivated learning. Virtual classrooms can be more effective than a traditional environment. Explain why you agree or disagree with this view.